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Sammanträde torsdagen den 26 september 2013 klockan 

18.00 – 19.40 
Ledamöter Ersättare 

Ann-Katrin Åslund (FP) ordförande 

Ornina Younan (S) vice ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Christer Grunder (M) 

Inger Akalla (M) 

Dennis Wedin (M)§§18-29 

Markku Sirviö (M) 

Bengt Porseby (FP) 

Anna Jonazon (S) 

Rune Olofsson (S) 

Awad Hersi (MP) 

Derya Uzel (MP) 

Jonas Ljungstedt (V) 

 

Madeleine Jacobsson (M) §§ 18-29 

Naemi Karlsson (M) 

Olof Kollinius (M) 

Aras Amin (M) 

Carolina Rosén (FP) 

Emanuel Öz (S) 

Eva Andersson (S) 

Tomas Beer (MP) 

 

Tjänstgörande ersättare Madeleine Jacobsson (M) §§1-17 
 

  
Anmälda förhinder Ersättare Jesper Högström (M) Sara Andersson (C) 

Joel Ensjö (S) Stephan Gullberg (MP) Cheko Pekgül (V) 
 

  
Tjänstemän 

Stadsdelsdirektören Maria Häggblom, avdelningscheferna Connie Stålhäll-Wallin, Margareta 

Ericson, Christina Heglert, Toni Mellblom, ekonomichefen Niklas Björkman 

personalrepresentanter Peace Rydström, Carina Gharby, Madeleine Ledel samt 

nämndsekreteraren Ida Malmborg. Under §§ 1-21 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att 

närvara. Sammanträdet inleddes med information om stadsdelens parker. Efter informationen 

blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. Det formella sammanträdet började klockan 

18.55. 

Utses att justera Ann-Katrin Åslund (FP) och Ornina Younan (S) 

 
Dag för justering  Den 2 oktober 2013 

 

Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 

 
 Paragrafnr 1 - 29 

 Antal blad 38 
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BLAD 2 

 

  

§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Ann-Katrin Åslund 
(FP) och vice ordf Ornina Younan (S) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 2 oktober 2013. 

 

Det anmäldes att protokollet fört vid stadsdelsnämndens sammanträde 

den 29 augusti 2013 justerades den 4 september 2013.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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TORSDAGEN DEN 26 SEPTEMBER 

2013 

BLAD 3 

 

  

§ 2   

Svar på remiss om översyn av ersättningssystemet för 
hemtjänst 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lämnar svar på remissen i enlighet med 

tjänsteutlåtandet. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet.  

 
Ärendet 

Sedan det nuvarande ersättningssystemet för hemtjänst infördes 2002 

har hemtjänstutförarnas uppdrag förändrats på flera sätt. Fler äldre har 

valt att bo kvar i sitt ordinarie boende med omfattande 

omvårdnadsinsatser och kravet på social dokumentation har stärkts. 

Samtidigt finns indikationer på att de äldre inte får insatser i den 

omfattning de är beviljade. Det föreslagna systemet föreslås utgå från 

utförda timmar istället för som idag, 17 nivåer.  

Det nya systemet förutsätter att utförd tid går att följa upp och att 

utförarna därför rapporterar denna tid elektroniskt i anslutning till den 

enskildes bostad. Förvaltningen ställer sig bakom förslaget men pekar 

på vikten av att noggrant följa upp beställda och utförda timmar då 

förslaget baseras på att 81 % av den beställda tiden utförarrapporteras. 

Ett större procentantal utförda timmar kommer då att påverka 

beställarenhetens budgetutfall.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 augusti 2013. 

Dnr 494-2013-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) föreslog gemensamt för FP+M 

att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) lade gemensamt för S+MP+V 

fram ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta FP+M:s förslag. 

 

 

forts. 
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BLAD 4 

 

  

forts § 2 

 
Reservation 

Reservation anmäldes av vice ordföranden Ornina Younan (S), 

ledamöterna Awad Hersi (MP), Jonas Ljungstedt (V), Anna Jonazon 

(S), Rune Olofsson (S) och Derya Uzel (MP) till förmån för eget 

förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

Att därutöver anföra 

 

Det är bra att en översyn görs. Dagens sätt att organisera hemtjänsten 

och ersättningen som följt med har lett fram till att flera seriösa och 

duktiga aktörer valt att säga upp avtalet med Stockholms stad då de 

anser att de inte kan utföra sina åtaganden på ett fullgott sätt. Det 

finns fortfarande en rad problem inom hemtjänsten i Stockholm så 

som den borgerliga majoriteten valt att organisera den. Det nuvarande 

LOV-systemet infördes med syfte att öka mångfalden och nå bättre 

kvalitet. Det går inta att påvisa att så blivit fallet, enligt utvärdering 

från Äldrecentrum. Valfrihetssystemet gynnar resursstarka individer i 

förhållande till mer resurssvaga. Det finns också risker med ett alltför 

stort antal utförare. I spåren av en extremt liberal marknad, dålig 

kontroll, svårigheter för äldre att välja följer missförhållanden som 

inte är norm, men ändå alltför vanliga. Viktigt är också att i 

förfrågningsunderlag ställa tydliga krav på personalens 

utbildningsnivå och anställningsförhållanden så att de pengar som 

tillförs hamnar där de ska.” 

 

  __________________ 
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BLAD 5 

 

  

§ 3  

Svar på remiss om förslag till reviderade riktlinjer för 
riksfärdtjänst. 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lämnar svar på remissen i enlighet med 

tjänsteutlåtandet 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet.  

 
Ärendet 

Stadens nuvarande riktlinjer för riksfärdtjänst antogs i 

kommunstyrelsen 2006. Då vissa förändringar har skett dels avseende 

rättspraxis, dels i lagen om riksfärdtjänst (1997:735) sedan dess, har 

socialförvaltningen gjort en översyn av riktlinjerna. Revideringen 

föranleds inte enbart utifrån förändrad lagstiftning och rättspraxis utan 

även utifrån att väsentlig vägledning om innehållet i aktuell 

lagstiftning och handläggning av ärende avseende riksfärdtjänst 

saknas i de nu gällande riktlinjerna. Förvaltningen ställer sig bakom 

förslaget till nya riktlinjer för riksfärdtjänst och understryker vikten av 

att handläggningen blir korrekt och enhetlig i staden.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 augusti 2013.  

Dnr 498-2013-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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BLAD 6 

 

  

§ 4   

Åtgärdsplan för Bromstensgården 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lägger åtgärdsplanen till handlingarna. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet. 
 

Ärendet 

I enlighet med IVO:s beslut av den 25 juli 2013 ska redovisning av 

följande åtgärder vara IVO tillhanda senast den 30 september 2013.  

 

 Verksamheten behöver säkerställa att inkomna klagomål och 

synpunkter sammanställs och analyseras. 

 Verksamheten behöver säkerställa att den har rutiner för lex Sarah 

i enlighet med gällande bestämmelser. 

 

Åtgärder är vidtagna och boende på Bromstensgården får information 

om Bromstensgårdens Kvalitetsgaranti samt Stockholms stads rutin 

för klagomålshantering med möjlighet att via internet uttrycka 

synpunkter och klagomål. 

 

Rutiner och dokument för Lex Sarah finns tillgängliga inom 

verksamheten. Stadsdelens utsedda Lex Sarahansvarig har träffat hela 

personalgruppen för implementering av Lex Sarah.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 augusti 2013. 

Dnr 85-2013-1.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 5   

Delegation - Lagändring vad avser assistansersättning enligt 
lag om stöd och service till vissa funktionshindrade  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar (delegerar) till förvaltningschefen  

(stadsdelsdirektören) att enligt 6 kap 33 § kommunallagen fatta beslut 

enligt 9 c 1 st 1 p §, 9 c 2 st, 9 d §, 15 § 10 p och 15 § 11 p LSS.   

 2. Stadsdelsnämnden överlåter enligt 6 kap 37 § kommunallagen åt 

förvaltningschefen att i sin tur uppdra åt en annan anställd inom 

kommunen att besluta i stället, avseende de i punkt 1 nämnda 

lagparagraferna.  

3. Beslutet gäller från och med den 1 juli 2013 och tills vidare. 

 
Ärendet 

Från och med den 1 juli 2013 har lagändringar trätt ikraft som avser 

assistansersättning enligt LSS. Med anledning av lagändringarna 

fordras beslut om delegation av beslutanderätten i de nya 

ärendegrupperna.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 september 2013.  

Dnr 577-2013-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 6   

Förskoleundersökning 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av 

förskoleundersökningen 2013 avseende stadsdelens förskolor.  

 
Ärendet 

Stockholms stad genomför årligen en undersökning av stadens alla 

förskoleverksamheter (oavsett regi). I undersökningen för 2013 hade 

Spånga-Tensta en svarsfrekvens på 75 %. Detta är näst högst i staden.  

Den kommunala verksamheten hade en svarsfrekvens på 78 %. I 

jämförelse med föregående år har svarsfrekvens sjunkit något. Detta 

gäller även för staden som helhet.  

 

I verksamhetsplan 2014 kommer respektive förskoleenhet att berätta 

om hur man ska arbeta för att ytterligare öka nöjdheten hos 

stadsdelens föräldrar.  

 

Förvaltningen kommer under 2014 att prioritera områdena: 

 Utveckling och lärande 

 Utveckling av samverkan med föräldrar 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2013. 

Dnr 390-2013-4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 7   

Svar på medborgarförslag om förbättringar i Hjulsta 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar förslaget om bättre skyltning i 

Tensta till Hjulsta till trafikkontoret.  

 
Ärendet 

Det har inkommit med ett medborgarförslag om att: 

 Anlägga en konstgräsplan i Hjulsta. 

 Få bättre skyltning i Tensta till Hjulsta. 

 Få bankomater i Hjulsta. 

 Få bättre bussförbindelse från Hjulsta till Barkarby. 

 Hjulsta blir en egen statistikenhet. 

 Hjulsta får ett eget postnummer. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 augusti 2013. 

Dnr 370-2013-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) lade gemensamt för S+MP+V 

fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Förvaltningens skriver att man ser positivt på medborgarförslag med 

synpunkter hur stadsdelens olika områden kan utvecklas. I det här 

förslaget framförs flera förslag på hur situationen i Hjulsta skulle 

kunna förbättras. Vi tycker att förvaltningen i sådana här frågor ska 

visa mer uppmuntran till engagerade medborgare, vara till hjälp med 

att guida till rätt instans som har rådighet i frågan. Det gäller alla 

synpunkter, både sådana man instämmer i och sådana man har en 

annan uppfattning om.” 

 

__________________ 
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§ 8   

Svar på medborgarförslag om att göra några 
säkerhetsförbättrande åtgärder i backen i parken Gläntan  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

medborgarförslaget. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om att avsätta medel ur budget för 

parkdrift för att täcka mastfundament samt flytta på betongklump 

3. Stadsdelsnämnden beslutar om att överlämna medborgarförslaget 

om rivning av plank till idrottsförvaltningen.  

 
Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag om säkerhetsförbättringar i 

backen som används för pulkaåkning i parken Gläntan. Motionären 

föreslår att stadsdelen ska: 

 Täcka över mastfundamentet till höger om backen med några 

lass jord. 

 Ta bort betongklumpen till vänster om backen.  

 Ta ner planket och fyll ut slänten så att backen får ett mjukt 

avslut mot asfalten.  

 

Förvaltningen föreslår att inom budget för parkdrift täcka 

mastfundamentet till höger om backen med några lass jord och ta bort 

betongklumpen till vänster om backen. Frågan om planket 

vidarebefordras till idrottsförvaltningen. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 augusti 2013. 

Dnr 363-2013-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 9   

Anmälan av tjänstemannabeslut anmälningskategori B 2013-
01-01-2013-06-30 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna.  

 
Ärendet 

Enligt gällande delegationsordning ska tjänstemannabeslut som hör 

till anmälningskategori B anmälas med vissa tidsintervaller. Besluten 

ska anmälas i form av datalistor som hålls tillgängliga vid nämndens 

sammanträden. 

 

Förvaltningen anmäler tjänstemannabeslut i följande ärendegrupper: 

 

 Vårdnadsbidrag under perioden 2013-01-01 – 2013-06-30 

 Kurs- och konferensdeltagande 2013-01-01 – 2013-06-30 

 Beslut om kvargående i förskolan ett extra år.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 september 2013.  

Dnr 613-2013-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 

 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

TORSDAGEN DEN 26 SEPTEMBER 

2013 

BLAD 12 

 

  

§ 10   

Lägesbeskrivning om projekt med syfte att implementera 
resultatstyrning och evidensbaserad praktik inom 
Stockholms stads socialtjänst. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger lägesrapporten till handlingarna.  

 
Ärendet 

Redovisningen avser de projekt som påbörjats med syfte att ta fram en 

implementeringsstrategi samt ett kompetensutvecklingsprogram för 

resultatstyrning och evidensbaserad praktik. I redovisningen beskrivs 

även det påbörjade arbetet med att skapa ett praktik- och 

traineeprogram för socionomstudenter samt en koppling till de lokala 

utvecklingsprojekten som startat inom stadsdelsförvaltningarnas 

individ och familjeomsorg med stöd av FoU medel.  

 

Dnr 620-2013-1.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 11   

Handlings- och uppföljningsplan 2013-2015 för det 
gemensamma regionala arbetet kring personer med psykisk 
sjukdom och psykisk funktionsnedsättning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger handlings- och uppföljningsplanen till 

handlingarna.  

 
Ärendet 

Samtliga kommuner i länet har, tillsammans med landstinget, antagit 

”Överenskommelse om samverkan kring vuxna med psykisk 

sjukdom/funktionsnedsättning”. Överenskommelsens målgrupp är 

vuxna personer från 18 år som har en psykisk 

sjukdom/funktionsnedsättning. En arbetsgrupp med representanter 

från kommunserna och landstinget har tillsammans tagit fram 

handlingsplanen. Hälso- och sjukvårdsförvaltningens brukarråd inom 

psykiatrin har i ett tidigt skede involverats och lämnat synpunkter. 

Handlingsplanen ska följas upp 2015-11-30.  

 

Dnr 595-2013-1.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 12   

Anmälan av inkommet Medborgarförslag  

Beslut 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om en avgiftsbelagd parkering mellan Tensta sim- 

och idrottshall och Tensta träff.  

 
Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag om en avgiftsbelagd parkering 

mellan Tensta sim- och idrottshall och Tensta träff. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 september 2013. 

Dnr 602-2013-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 13   

BRÅ protokoll 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet från den 10 juni 2013 till 

handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från brottsförebyggander rådets sammanträde den 10 juni 

2013 anmäls.  

 

Dnr 239-2013-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 14   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
augusti 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 
Ärendet 

Förteckningen finns i en pärm på sammanträdet.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 15  

Information om kurser och konferenser  

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutade om att arvode ska utgå för deltagande på 

konferensen om nationella minoriteters rättigheter i Stockholms län.  

 
Ärendet 

Det har inkommit en inbjudan till konferensen om nationella 

minoriteters rättigheter i Stockholms län. Det är Länsstyrelsen i 

Stockholms län och Sametinget som anordnar konferensen.  

 

Två representanter från majoriteten och oppositionen kan delta med 

arvode.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 16  

Nämndens och förvaltningens frågor 

- Awad Hersi (MP) frågade om det finns statistik på antalet besök 

på ungdomsmottagningen efter det att den flytta från Tensta till 

Kista. Förvaltningen fick i uppdrag att ta reda på detta och 

återkomma till nämnden.  

- Awad Hersi (MP) frågade om det finns hörselslingor i Tensta träff 

och på Spånga Folkan. Förvaltningen svarade att det finns det.  

- Eva Andersson (S) undrade över vad som händer med det 

övergivna huset vid Bromstensvägen där det finns planer för 

studentbostäder. Ann-Katrin Åslund (FP) berättade att hon har fått 

besked om att processen har försenats. En orsak till detta är 

planeringen för Mälarbanan som påverkar tidsplanen av projektet.  

- Awad Hersi (MP) hade en fråga om hur lång tid det tar att få 

kontakt med socialtjänsten samt få träffa en handläggare. Maria 

Häggblom svarade att socialtjänsten har ett antal mottagargrupper 

som har telefontid varje dag. Det tar ca en vecka från den första 

kontakten till dess man får träffa en handläggare för ett första 

möte. 

- Rune Olofsson (S) frågade om det går att sätta upp 

politikeraffischen på stadsdelens vårdcentraler. Förvaltningen fick 

i uppdrag att undersöka salen och återkomma till nämnden.  

__________________ 

 

 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 16) 
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Tertialrapport 11 2013 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2, 2013 och  

    överlämnar den till kommunstyrelsen. 

2. Stadsdelsnämnden godkänner föreslagna  

    omslutningsförändringar om 5,8 mnkr vilket  

     framgår av bilaga 04. 

3. Stadsdelsnämnden godkänner föreslagna budgetjusteringar i  

    driftbudgeten om 9,0 mnkr enligt bilaga 04. 

4. Stadsdelsnämnden justerar ärendet omedelbart. 

 
Ärendet 

Nämnden har under perioden arbetat med att utveckla verksamheten 

både på övergripande nivå och på enhetsnivå. Detta har inneburit en 

rad insatser och aktiviteter. Förvaltningens bedömning är att de flesta 

av nämndens egna mål kommer att uppnås under året, liksom 

merparten av årsmålen för indikatorerna. Samtliga aktiviteter är igång 

eller beräknas bli verkställda under året. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 september 2013.  

Dnr 622-2013-1.2.1 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) föreslog gemensamt för FP+M 

att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) lade gemensamt för S+V fram 

ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 

 

Ledamoten Awad Hersi (MP) föreslog gemensamt för MP att 

nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta FP+M+MP:s förslag. 

 

 

forts. 
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Reservation 

Reservation anmäldes av vice ordföranden Ornina Younan (S), Jonas 

Ljungstedt (V), Anna Jonazon (S) och Rune Olofsson (S) till förmån 

för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Att godkänna förvaltningens förslag till beslut 

Att därutöver anföra följande  

 

Stadsdelsnämnden är nu mera en remissinstans för stadsövergripande 

policydokument. De beslutsärenden som handlar om nämndens egen 

verksamhet är allt mer sällsynta. Anslagen styrs av diverse 

pengsystem och stadsdelsnämndens eget verksamhetsutrymme är 

starkt kringskuret.  I praktiken är vi åter tillbaka till tiden med sociala 

distriktsnämnder kompletterad med lite parkskötsel. Många av 

besluten centraliseras och vidaredelegeras vilket i bästa fall resulterar 

i rapporter som anmäls till nämnden. Detta leder till en utarmning av 

stadsdelsnämndens roll, beslutet fattas av andra men ansvaret kvarstår 

hos nämnden. Alliansen har medvetet minskat stadsdelsnämndernas 

betydelse, och det är svårt att se något annat syfte med detta än en 

planerad nedläggning av stadsdelsnämnderna. 

Vi har länge varnat för att sammanslagningen av anslag 1 och 2 

(försörjningsstöd och övrig verksamhet) ger negativa efterverkningar 

på ordinarie verksamhet och varje år besannas våra farhågor inte 

minst när man läser tertialrapport 2 där underskottet i försörjningsstöd 

måste täckas. Pengar som skulle satsas på förskolan, äldreomsorgen 

eller verksamheten för personer med funktionsnedsättning, används 

till att täcka underskottet. Vi menar att det inte kan vara avsikten att 

medborgare i stadsdelar med högt socialt bidragsberoende ska ha 

sämre förutsättningar i förskolan eller äldreomsorgen. 

Omorganiseringar av förvaltningen tror vi inte kan lösa de 

grundläggande problemen.  

Det ekonomiska biståndet, försörjningsstödet, går personer som inte 

har någon annan försörjning. Tyvärr är det många som också lever 

länge på försörjningsstöd vilket gör den strikta biståndsbedömningen 

till ett problem. Att inte kunna få pengar till en avgift för barnens 

idrottande, medicinska hjälpmedel, eller annat som egentligen är 

nödvändigt gör livet tufft för många. Vi vet många socialsekreterare 

har en mycket pressad arbetssituation och att de hela tiden får ta 

hänsyn till budgeten när de gör sina bedömningar. En börda som är 

mycket tung att bära.  

 

forts. 
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För det ekonomiska biståndet, som är en sista utväg för människor 

utan någon annan försörjning, får budgeten aldrig vara överordnad. 

Underskottet bör täckas av centrala medel. 

 

Antal förskolebarn per anställd mäts vid varje given punkt och inte 

som ett genomsnitt. Det gör att perioder med hög belastning på, ex. 

vårens överinskrivningar, inte får berättigat genomslag i statistiken. 

En ökad arbetsbörda på den befintliga personalen som har minskat 

under årens lopp resulterar i sämre kvalité i det pedagogiska arbetet i 

förskolan. 

 

Stadsdelsförvaltningen kommer att flytta tillbaka till Tensta, och även 

central kommunal förvaltning kommer att lokaliseras till vårt område. 

Önskvärt är att den här processen inte kommer att ta alltför lång tid. 

Det behövs arbetsplatser för ett levande centrum. Positivt är att det 

finns ett näringslivsråd nu. Vi vill också se möjligheten till ett lokalt 

företagscentrum. 

 

Bostadssituationen är något som kommer att behöva uppmärksammas 

mer. Det är bra att det ska byggas studentbostäder i Tensta. Problemen 

är många, trångboddhet, ungdomars möjlighet att få bostad mm. I 

tertialrapporten ges en tydlig signal att det finns på tok för lite nya 

bostäder för personer med funktionsnedsättning. 

Tertialrapporten ska dels behandla hur nämnden har uppfyllt de mål 

som satts upp i beslutet om verksamhetsplan för året, dels det 

ekonomiska utfallet och en prognos över resten av året. Det vill säga 

en utvärdering av den politik som den borgerliga majoriteten bedrivit 

under året utifrån sina målsättningar. 

Det är viktigt att poängtera att det är just målen för den borgerliga 

politiken som skall utvärderas. Vi hade andra mål. Vi hade också 

ytterligare ekonomiska resurser att tillföra vilket genom vår politik 

skulle ha gett medborgarna i Spånga-Tensta en högre kvalitet på de 

tjänster som stadsdelsnämnden ansvarar för och skall tillhandahålla.  

Vi vill även lyfta upp rapporten ur en principiell synvinkel. Flera av 

nämndmålen är lågt satta och i det närmaste självklara och till intet 

förpliktigande. Vi undrar också om inte majoriteten valt att fokusera 

på att mäta på rätt sätt snarare än att mäta rätt saker. Det kan samtidigt 

noteras att flera indikatorer för att mäta måluppfyllelsen inte mäts 

förrän under hösten varför det för närvarande råder osäkerhet om den 

verkliga måluppfyllelsen.  

 

forts. 
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Dessutom är många mål väldigt diffusa vilket gör dem omöjliga att 

mäta. Vi tror därför att det är nödvändigt med en rejäl diskussion och 

översyn av både målen och vad som ska mätas.” 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) lade gemensamt för FP+M fram 

ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

 

”Särskilt uttalande 

Tertialrapport 2 2013 för Spånga-Tensta visar att nämnden i hög grad 

bidrar till att uppfylla KFs inriktningsmål. Stadsdelens verksamheter 

hållet hög kvalitet liksom prognoser, planer och aktiviteter för 

framtiden.  

 

Stadsdelens särskilda ungdomssatsningar och samverkan med 

föräldrar, föreningsliv och boende utvecklas kontinuerligt. Även 

under denna sommar har stadsdelen med Järvalyftet som samfinansiär 

erbjudit alla ungdomar i målgruppen som sökt sommarjobb och över 

800 ungdomar sommarjobbade. Fältverksamheten utökades under 

sommaren. 

Parklekar, dagkollo- och kolloverksamheter har nått många barn. Ca 

400 barn per dag deltog i dagkolloverksamheter och antalet dagar på 

sommarkollo ökade med 12%. 

Fritidsgårdsverksamheten har hållit öppet hela sommaren samtidigt 

som också annan ungdomsverksamhet både i stadsdelens regi och i 

föreningsregi funnits att tillgå.  

Under hela året har fritidsverksamheterna arbetat uppsökande i 

skolorna och i området för att skapa nya relationer med barn och 

ungdomar med särskilt fokus på 10-12 åringar och fler barn i den 

målgruppen har besökt parklekarna. 

 

Samarbetet såväl inom förvaltningen som med andra myndigheter är 

mycket gott något som gynnar barn, ungdomarna och övriga 

medborgare i stadsdelen. 

 

Medborgarundersökningen visar att känslan av trygghet har ökat i 

stadsdelen men den ligger fortfarande på en alldeles för låg nivå. 

Åtgärder för att förbättra tryggheten i stadsdelen är centralt och det 

pågår ett kontinuerligt arbete.   

forts. 
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Bland annat genom samverkan mellan polis, socialtjänst, skolor, 

fältassistenter och enligt metoden SamTidigFörst. Många boende 

arbetar på ideell basis för att öka tryggheten i stadsdelen. Grannstöd, 

grannsamverkan och nattvandrare gör viktiga insatser i såväl Tensta 

som i gamla Spånga. 

Satsningar sker på att förbättra parker och grönområden, det ökar 

trivsel och trygghet och har rönt uppskattning. 

 

Spånga-Tensta arbetar tillsammans med andra aktörer bl.a skola och 

polis med social insatsgrupp. Projektet ”unga vuxna med 

livsstilskriminellt beteende”, som arbetar med att stödja individen att 

etablera en socialt trygg tillvaro är framgångsrikt. Flera står på kö för 

att få delta. 

 

Det är föräldrarna som har det yttersta ansvaret för barnens uppväxt. 

De generella föräldrastödjande verksamheter som finns i stadsdelen 

gör att fler föräldrar känner sig trygga och säkrare i sin föräldraroll. 

Stödet sker bland annat genom ABC-grupper, öppna föräldragrupper 

och öppna förskolor   

Bra förskolor ökar också alla barns förutsättningar för en bra start i 

livet, barnomsorgsgarantin hålls och förskoleundersökningen visar att 

föräldrarnas nöjdhet med verksamheten ökat. 

 

För stadsdelens invånare som har behov av insatser från 

äldreomsorgen finns möjlighet att välja verksamhet inom den egna 

och andra stadsdelar. De allra flesta väljer dock att vara kvar i sin 

invanda miljö antingen genom insatser från hemtjänst eller på ett 

boende i stadsdelen. 

Stödet till anhöriga inom äldreomsorgen och omsorgen om personer 

med funktionsnedsättning sker genom anhörigkonsulenten och de 

utbildade anhörigombuden. 

Anhörigkonsulenten har bland annat gjort hembesök, förberett 

anhörigdagar och varit tillgänglig på medborgarkontoret under fasta 

tider.   

 

I Spånga-Tensta pågår ett strukturerat arbete gentemot 

bidragsberoende hushåll med de största kostnadsvolymerna och ett 

utvecklat samarbete med Jobbtorgen för att snabbt ge möjlighet till 

arbete, praktik eller utbildning.  

 

forts. 
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Hemlöshetsprojektet fortsätter med målsättningen att minska antalet 

hemlösa hushåll och hushåll med osäkert boende. Det är angeläget att 

förbättra deras situation samtidigt som kostnaderna hålls nere.  

 

För att kunna bibehålla och utveckla den höga kvalitet som finns i 

verksamheterna är personalen av central betydelse. I Spånga-Tensta 

prioriteras kompetensutveckling för chefer och medarbetare. Aktiva 

åtgärder pågår för att minska de alltför höga sjukskrivningstalen.  

 

För att nå bästa möjliga resultat är samverkan och samarbete såväl 

mellan stadsdelens egna verksamheter som med andra förvaltningar, 

myndigheter och privata utförare av största vikt. 

 

Näringslivsrådet har startas upp och där har information och 

diskussion med företrädare från stadsbyggnads, exploaterings och 

trafikkontoret skett. 

 

Det är stadsdelens invånare och brukare som bäst kan bedöma 

kvaliteten i verksamheterna. Därför är såväl brukarundersökningar 

som dialog med medborgare mycket viktiga verktyg. Utifrån 

brukarnas synpunkter och egna uppföljningar arbetar nämnden och 

förvaltningen kontinuerligt för förbättring. ” 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Awad Hersi (MP) lade för MP fram ett särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Syftet med att nämnden sätter verksamhetsmål är att styra upp 

verksamheten för att kunna uppnå önskat resultat och de uppsatta 

målen. När resultatet inte är tillfredställande och målen inte är 

uppnådda bör det föranleda en diskussion om varför alliansen missar 

egna uppsatta mål år efter år, beror det på resursbrist eller är målen 

orealistiska? Vi ser inte heller att alliansen visar tillstymmelse av 

självkritik eller ambitionshöjning för at ta sig an de utmaningar vi ser 

i lokalt samhället.   

Alliansmajoriteten i nämnden och staden har inte lyckats att leverera 

de mål som de själva har satt för verksamheten. Följande indikatorer 

är de indikatorer som inte uppfylls eller delvis uppfylls, hushållen i 

stadsdelen är självförsörjande, andelen ekologiska livsmedel i  

forts. 
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stadsdelens verksamheter, andelen miljöbilar, andelen behöriga 

förskolelärare, andelen invånare som anser att de känner sig trygga 

när de går hem med flera. De flesta av dessa indikatorer har inte 

uppfyllts de senaste åren.  

Frågan vi ställer oss är, vad är dessa mål är värda när alliansen missar 

dem år efter år? revidering av målen eller översyn av resursfördelning 

vore på sin plats.  

 

Vi tycker nämndpolitikerna ska vara modiga och ambitiösa. Det finns 

många akuta frågor som inte uppmärksammas i Tertialrapporten. Vi 

ser stor arbetslöshet inte minst bland ungdomar, det finns stor 

trångboddhet bland barnfamiljer och ökad bilism som förgiftar luften 

pga nya motorvägar.” 

 

__________________ 
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Anvisningar för arbete med hiv/STI prevention i Stockholm 
Stad. 

Beslut 

1. Tjänsteutlåtandet överlämnas som svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet.  

 
Ärendet 

Spånga- Tensta stadsdelsnämnd har fått en remiss från 

kommunstyrelsen avseende anvisningar för arbete med hiv/STI i 

Stockholms stad.  

 

Anvisningar upprättas som ett komplement till övriga styrande 

dokument som finns på nationell och regionalnivå och vars syfte är att 

minska spridningen av hiv/STI (sexuellt överförbara smittsamma 

sjukdomar). 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 september 2013.  

Dnr 497-2013-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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Handlingsplaner för förbättringsarbetet inom daglig 
verksamhet i kommunal regi 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

handlingsplaner för förbättringsarbetet i den dagliga verksamheten i 

kommunal regi. 

 
Ärendet 

Verksamhetscontroller FUNK genomförde en uppföljning av daglig 

verksamhet i kommunal regi under oktober och november 2012. 

Resultatet av uppföljningen presenterades i form av styrkor och 

förbättringsområden. Stadsdelsnämnden i Spånga Tensta fattade i 

november 2012 beslut om att uppdra åt stadsdelförvaltningen att göra 

en handlingsplan för hur identifierade brister (förbättringsområden) i 

den dagliga verksamheten ska åtgärdas. 

 

Spånga Tenstas dagliga verksamhet har upprättat en handlingsplan för 

förbättringsarbetet vad gäller arbetet med dokumentation av rutiner 

inom enhetens systematiska kvalitetsarbete.  Samtliga 

förbättringsområden ska vara genomförda den sista oktober 2013.  

 

Verksamhetens öppettider är ett fortsatt utvecklingsarbete. 

Förbättringsarbetet kommer att följas upp i samband med nästa 

uppföljningstillfälle. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 augusti 2013. 

Dnr 36-2013-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 20   

Svar på medborgarförslag om bostäder till mindre 
bemedlade 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget.  

 
Ärendet 

Det har inkommit med ett medborgarförslag om att stadsdelsnämnden 

genom sina kontakter verkar för att staten ansöker hos EU om 

undantag från konkurrenslagen och snabbt utreder de möjligheter till 

åtgärder som kan vidtas för att undanröja kriminalitet och bostadsbrist 

för fattiga i stadsdelen. 

 

Stadsdelsförvaltningen har inga möjligheter att påverka statliga 

ansökningar hos EU men gör många insatser inom områdena 

kriminalitet och bostadsbrist. Bland annat de två projekten social 

insatsgrupp 20-29 år och hemlöshetsprojektet.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 augusti 2013. 

Dnr 374-2013-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 21   

Anmälan av inkommet Medborgarförslag  

Beslut 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om att anlägga en hundrastgård på Tallåsvägen 1 
 

Ärendet 

Det har inkommit ett medborgarförslag om att anlägga en 

hundrastgård på Tallåsvägen 1.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 september 2013. 

Dnr 478-2013-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 

 


